
 

VERSLAG COMMISSIE VEILIGHEID, FINANCIËN EN ALGEMENE ZAKEN 
2 OKTOBER 2013 

 
Aanwezig : mevrouw Danielle Van Neck – voorzitter, de heer Walter Schroons, schepen, 
de heren Christiaan Backx, Melikan Kucam, Hamid Riffi, mevr. Caroline Gennez, de heer 
Karel Geys en mevr. Catherine François, gemeenteraadsleden. 
 
Afwezig-verontschuldigd : de heer Bart Somers, burgemeester, de heer Marc Hendrickx, 
mevr. Marina De Bie, de heren Willem Jorissen, Koen Anciaux, schepenen, de heren 
Kristof Calvo, Ali Salmi en Johan Timmermans, gemeenteraadsleden.  
 

1.Verslag vorige vergadering 10 september 2013, wordt goedgekeurd. 
 

2.Toelichting over de werking van buurtinformatienetwerken (BIN)  

- agendapunt ingediend door D. Van Neck 

- toelichting door Y. Bogaerts; korpschef en G. Lichtenstein, commissaris. 
 

 
Inleiding door voorzitter. 
 
Algemeen: 
In Mechelen is er recent interesse getoond om  een BIN op te starten.  Vanuit de 
vaststelling van deze interesse is aan politie gevraagd om een toelichting te geven m.b.t. 
BIN. 
 
De PPP wordt vervolgens mondeling toegelicht en als bijlage aan dit verslag gevoegd. 
 
Stand van zaken en korte bespreking. 
 
Mechelen kent actueel nog geen BIN.  In het verleden werd tijdens het proefproject 
"Selecta SDNA" wel samen gezeten rond de opstart van een BIN in de buurt 
"Vrijbroekpark". Dit  is echter nooit officieel van  start gegaan. 
Mechelen heeft een WIN en vanuit de hotelsector is de vraag gesteld of er eventueel een 
HIN zou kunnen worden opgericht. De interesse bestaat zeker en dit wordt actueel 
onderzocht. Punctuele samenwerkingen met de hotelsector heeft trouwens al tot 
successen geleid in de strijd tegen typische criminaliteit aan hotels/toerisme gerelateerd. 
De gevoeligheid is er dus zeker. 
De technische mogelijkheden om een BIN te activeren zijn inmiddels zeer sterk gewijzigd 
waardoor voor "het activeren" van een BIN  (wat steeds door politie na een evaluatie 
gebeurt) men niet meer moet terugvallen op de trapsgewijze methodiek die in het raam 
van de eerste BIN in het land werd afgesproken. 
Zo kan nu worden gewerkt met de berichtencentrale die door de Provincie werd 
aangekocht en waar enkel de eigenlijke communicatie betalend is voor (de leden van) het 
BIN. Het provinciale aanbod werkt op dit ogenblik echter nog met een gesproken 
communicatie via een voicemail bericht. 
Een andere optie is het werken met een sms berichtencentrale zoals dit in Mechelen 
gebeurt in het raam van het WIN. 
Door de technologische mogelijkheden is het opstellen van een verwittigingspiramide, 
zoals dit in de beginjaren noodzakelijk was, voorbijgestreefd. 
De politie is de mening toegedaan dat één van de grote sterkten van een BIN ligt in de 
preventieve werking en de info-flux in beide richtingen.  Zo zijn er bijvoorbeeld al 



politiezones die ook bij onrustwekkende verdwijningen de "informatienetwerken" 
inschakelen voor informatie-inspanningen.  
 
Bovendien laat een BIN  toe om ook relevante preventie informatie op een eenvoudige en 
snelle wijze te verspreiden, waar er een taak is weggelegd voor de preventiediensten. 
 
Bemerkingen: 
Mevr. Van Neck bemerkt dat een BIN ook een belangrijke sociale dimensie heeft. 
Mevr. Gennez en de heer Geys bemerken dat de nood aan BIN niet overal ontstaat vanuit 
een objectieve problematiek van onveiligheid soms spelen hier ook andere motieven mee. 
 
Korte rondvraag bij de leden van de commissie 
De heer Melikan Kucam: 
- In Ganshoren werkt een BIN en hij heeft daar positieve FB over gehoord mbt het 
opstarten en de werking van het buurtinformatie netwerk. 
De heer Chris Backx (Voorzitter gemeenteraad): 
- Bepleit het belang van de rol van de burger en het initiatief dat van hen wordt verwacht 
m.b.t. BIN. 
De heer Alexander Vandersmissen: 
- Indien dergelijk initiatief van de burger komt is dit zeker niet slecht.  Ook communiceren 
naar de wijkraden over BIN's moet kunnen.  Als er een dergelijke nood is moet dit kunnen 
worden ingevuld. 
Mevr. Catherine François: 
- Algemene bewonersvergaderingen zijn zeker niet slecht als forum om over BIN te 
communiceren. 
De heer Walter Schroons 
-  Sluit zich aan bij de vorige leden van de veiligheidscommissie. 
Mevr. Caroline Gennez: 
- Bemerkt dat in het verleden de opstart van het WIN eerst zonder bijdrage werd opgestart 
en nadien wel bijdrage werd gevraagd wat een impact had op het WIN. 
- De representativiteit van een BIN is ook belangrijk. Indien er een te weinig breed 
draagvlak is en een onvoldoende breed kader, zou dit negatief kunnen zijn. 
- Er moet ook worden vermeden dat leden van het netwerk eigengereid gaan optreden. 
Het kan nooit de bedoeling zijn dat zij in de plaats treden van de politie en zelf achter 
verdachten/daders aangaan of beginnen patrouilleren  
- Een duidelijk kader is dus zeer belangrijk en hier moet voldoende waakzaamheid aan de 
dag voor gelegd worden. 
De heer  Hamid Riffi: 
- Bemerkt dat het een goed initiatief is. Dit bekend maken in Mechelen is zeker niet slecht. 
 
 
 
 


